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دور از اوج، نزدیک به المپیک

کشتیقهرمانیکشوراینباردرماهشهر

 فرنگی بهتر از آزاد

فدراسیون کشتی، ماهشهر را به عنوان 
میزبان مسابقات جام جهانی کشتی فرنگی 
به اتحادیــه جهانی معرفی کــرده بود اما 
ظاهراً مسئولان اتحادیه جهانی ایرادهایی را 

به میزبانی شهر ماهشهر گرفته اند. 
فدراسیون کشتی  رئیس  دبیر  علیرضا 
با بیان اینکه اتحادیه جهانی با ارسال ایمیل 
به فدراســیون ایران، یکســری موانع برای 
میزبانی ماهشــهر از رقابت های جام جهانی 
کشــتی فرنگی را مطرح کرده است، گفت: 
»اتحادیــه جهانــی ایمیلی به فدراســیون 
ارســال کرده و یکسری موانع برای میزبانی 
در ماهشــهر مطرح کرده است. پیگیر این 
موضوع هســتیم زیرا دوست داریم که این 
رقابت هــا در بندرماهشــهر برگزار شــود. 
خوزســتان به همراه دو سه استان دیگر در 

فرنگی جزو خوب های این رشــته هستند. 
وظیفه ما نیز این اســت که بــرای تقویت 
کشتی در خوزســتان و شهرستان های آن، 
میزبانی های خوب را به این استان بدهیم.« 
علیرضا دبیر همچنیــن ادامه داد: »در هر 
صــورت اتحادیــه جهانی موانعــی را برای 
میزبانی بندرماهشهر اعلام کرده است و به 
دنبال رفع آنها هستیم و اگر هم نشد، تلاش 
می کنیم که میزبانی را از دســت ندهیم و 
باید ببینیم کجــا می توانیم این رقابت ها را 

برگزار کنیم.« 
اگر قرار باشــد این دوره از مســابقات 
جام جهانــی به لحاظ زمانــی و مکانی باز 
هم دچار تغییراتی شــود برای سومین بار 
است که تغییر می کند و حتماً این به مذاق 

اتحادیه جهانی خوش نمی آید.

تیم ملی کشــتی فرنگی پیشکسوتان 
ایران به عنــوان قهرمانی رقابت های جهانی 
این رشته در کشور گرجستان دست یافت. 
رقابت هــای کشــتی فرنگی پیشکســوتان 
قهرمانی جهان روزهای 16 تا 18 مهرماه در 
پنج گروه ســنی در شهر تفلیس گرجستان 
برگزار شــد و در پایان تیم ایران با کسب 9 
مــدال طلا، 2 مدال نقــره و 6 مدال برنز و 
کسب مجموع 357 امتیاز به عنوان قهرمانی 

دست یافت. 
در گــروه A در وزن 62 کیلوگــرم، 
حســن خدابنده لو، در وزن 70 کیلوگرم، 
امیر فرودی، در وزن 88 کیلوگرم، مرتضی 
حیــدری و در وزن 130 کیلوگرم علیرضا 
اکبــری به مدال طلا رســیدند و امیر اولیا 
به مدال نقره دســت پیدا کرد و مدال برنز 
هم به محمدصادق خوشنودی در وزن100 

کیلوگرم رسید. 

در گــروه  B هم در وزن70 کیلوگرم، 
آزاد علی محمدپــور و 130 کیلوگرم، رضا 
علی اصغری به مدال طلا دست پیدا کردند 
و در وزن78 کیلوگــرم، فرزاد حیدری و در 
وزن88 کیلوگرم، بهــزاد عبدالوند به مدال 

برنز دست پیدا کردند. 
در گــروه C و در وزن 100 کیلوگرم 
علیرضــا رســولی مقــدم و در وزن130 
کیلوگــرم بهاءالدین کریم زاده به مدال طلا 
رســیدند. فرخ هدایی هم مــدال برنز وزن 

62کیلوگرم را به گردن آویخت. 
در گروه D هم در وزن 100 کیلوگرم 
جهانگیر مقدم نژاد به مدال طلا رســید. در 
وزن 62 کیلوگرم هم اســداله جلالی مدال 
برنز را به گردن آویخــت. در گروه E علی 
کهنــدل در وزن 100 کیلوگــرم و هرمــز 
الماســی در وزن 78 کیلوگرم به مدال نقره 

و برنز رسیدند.

خانه کشــتی عبدالله موحد با حضور 
اسطوره کشتی ایران در کاشان افتتاح شد. 
عبدالله موحد، دارنده شــش مدال کشتی 
طلای جهان و المپیک که به تازگی به ایران 
بازگشته، به کاشان سفر کرد تا خانه کشتی 
که به نام او ســاخته شــده را افتتاح کند. 
محمدرضا طالقانی، رئیس سابق فدراسیون 
کشتی که دو سال قبل کلنگ آغاز ساخت 
ایــن مجموعه را به زمین زده بود، به همراه 
مهدی محبی قهرمان سابق آسیا، موحد را 

در این مراسم همراهی کردند. 

استقبال چشمگیری  که  کاشان  مردم 
از موحد داشــتند، هنگام ورود او شــتر و 
گوسفند قربانی کردند. در مراسم افتتاحیه، 
موحد خطــاب به مردم و ســازندگان این 
خانه کشــتی گفت: »نونهالانــی که امروز 
دیدم اگر حمایت شــوند می توانند قهرمان 
جهان و المپیک شوند. به عنوان یک ایرانی 
افتخــار می کنم به کاشــان آمده و در کنار 
شما هســتم.« همچنین موحد با حضور در 
زورخانه عیاران کاشان شاهد اجرای مراسم 

ورزش پهلوانی بود.

ایتالیا  اروپایی  پایتخت های کشورهای 
و لهســتان به عنوان میزبان دو رویداد موثر 
در رده بندی کشتی گیران جهت حضور در 
رقابت های المپیــک 2020 توکیو انتخاب 
شــدند. اتحادیه جهانی کشــتی شهرهای 
رم ایتالیــا و ورشــو لهســتان را به عنوان 
میزبان رقابت های موثر در رده بندی نهایی 
کشتی گیران برای حضور در المپیک 2020 

توکیو انتخاب کرد. 
این برای نخستین بار است که سیستم 
ســیدبندی کشــتی گیران برای حضور در 
رقابت های المپیک اجرایی می شــود. ایتالیا 
از 15 تــا 18 ژانویه و پیــش از رقابت های 
گزینشــی بلغارستان و ورشــو در لهستان 
نیز یک مــاه پس از رقابت های گزینشــی 

بلغارستان میزبان این رقابت ها هستند.
 ایــن 2 رویداد در هر 3 رشــته آزاد و 

فرنگی مردان و کشتی زنان برگزار می شود. 
طبق اعلام اتحادیه جهانی کشــتی، تمامی 
مدعیان می توانند در این 2 رویداد شرکت 

کنند.
 16 کشتی گیر در هر وزن در رقابت های 
المپیــک 2020 به رقابت می پردازند و قرار 
است 25 درصد این تعداد )۴ کشتی گیر( در 
هر وزن بر حسب امتیازاتشان در رقابت های 
جهانی قزاقســتان، رقابت های قاره ای و 2 
تورنمنت رم و ورشــو در ســیدبندی قرار 
می گیرند. ۴ نفر برتر رده بندی تا رقابت های 
نیمه نهایی با یکدیگــر برخورد ندارند و بر 
همین اساس کار آسان تری نسبت به سایر 

رقبا برای صعود به مراحل بالاتر دارند. 
رقابت های کشتی المپیک از 12 تا 18 
مرداد ماه سال آینده به میزبانی شهر چیبا 

در ژاپن برگزار می شود.

بعد از برگزاری مسابقات کشتی آزاد قهرمانی کشور 
در بیرجند این بار نوبت به برگزاری مســابقات کشــتی 
فرنگی قهرمانی کشــور رســید که به میزبانی ماهشهر 

برگزار شد.
 در بیرجند قهرمانی کشتی گیران پا به سن گذاشته 
به یک دردســر بزرگ تبدیل شــد اما حالا در ماهشهر 
اتفاقات دیگری رخ داده است. برخلاف نتایج ناامید کننده 
در کشتی آزاد در کشــتی فرنگی برخی از نفرات جوان 
به موفقیت هایی رســیدند که حالا می تواند این نوید را 
بدهد که در آینده نزدیک همین کشــتی گیران بتوانند 
به پشــتوانه های تیم ملی تبدیل شــوند.  البته هنوز در 
مورد برخی از اســتان ها گلایه هایی وجود دارد که چرا 
نتوانستند خوب کار کنند با این  حال در این روزها باید 
از درخشش کشتی فرنگی در قم و خوزستان لذت برد.

روح الله میکائیلــی کــه در قــم یــک کارخانــه 
کشتی گیر ســازی راه اندازی کرده توانست باز هم چند 
جوان خوب را به کشــتی فرنگی معرفــی کند. علیرضا 
نجاتی که در مســابقات جهانی بزرگســالان چشم ها را 
خیره کرد یکــی از تولیدات همین کارخانه بود و ظاهراً 
می توان امیدوار بود که باز هم یکسری کشتی گیر جدید 

از این استان به تیم ملی معرفی شوند. 
مهــدی قربانی در وزن 55 کیلوگرم، مهدی قادری 

در وزن 60 کیلوگــرم و هادی علیــزاده پورنیا در وزن 
77 کیلوگرم کشــتی گیران قمی بودند که در این دوره 
از قهرمانی کشــور خوش درخشــیدند امــا هنوز یک 
ســؤال مهم وجود دارد که بقیه استان ها چرا از حرکت 
ایســتاده اند. در کنــار قم هم طبق معمول خوزســتان 
خوش درخشــید. استان خوزســتان که دو تیم در این 
مسابقات داشــت تقریباً در تمامی 10 وزن حداقل یک 
نماینده در بین مدال آوران داشــت. برخی از این نفرات 
مثل محمد حسینوند و ایمان محمدی یا علیرضا ارقش 
نام های جدیدی بودند که خوش درخشــیدند. هر چند 
کــه باید نام کرامت عبدولی را هــم به این جمع اضافه 
کرد که هنوز هم یک کشــتی گیر کم سن و سال است 
که می تواند به تیم ملی کمک کند و در این مســابقات 

به مدال برنز رسید.
البته کشــتی تهران هم در این مســابقات عملکرد 
بدی نداشــت اما کشــتی گیران این تیم هم مانند چند 
سال گذشــته هیچ تغییری نکرده اند و شاید تنها تغییر 
به درخشش علی نوربخش مربوط بود که فرزند کوچک 
ناصر نوربخش است. مصیب اکبری، وحید میرفتح اللهی 
و اشکان سعادتی فر نفراتی هستند که در این سال های 
اخیر همیشه در قهرمانی کشور خوش درخشیده اند اما 
هرگز در رده ملی نتوانسته اند به کمک تیم ملی بیایند.

 به همین دلیل درخشــش کشــتی فرنگی تهران 
را نمی تــوان خیلی مورد توجه قــرار داد. یکی دیگر از 
اســتان هایی که در کشتی فرنگی بســیار ضعیف عمل 
کرد، استان مازندران بود. جایی که در مقطعی به یکی از 
قطب های کشتی فرنگی تبدیل شده بود اما الان در 10 
وزن فقط یک فینالیست داشت؛ مهدی بالی که چندی 

پیش در انتخابی تیم ملی امید هم به میدان رفته بود.
 10 وزن و  فقــط یک فینالیســت نمی تواند آمار 
خوبی برای کشتی مازندران باشد و حتماً باید دلایل این 

ناکامی مورد بررسی قرار گیرد.
در مجموع به لحاظ نیروی انســانی کشتی فرنگی 
قهرمانی کشور اوضاع خیلی فاجعه باری نداشت. هنوز با 
ایده آل ها فاصله زیادی دارد اما اگر قرار باشــد مسابقات 
ماهشهر با بیرجند مقایسه شود، قطعاً اوضاع در ماهشهر 
با توجه به بازگشت کشتی گیرانی مثل سامان عزیزی و 
هادی علیزاده پورنیا که مدت ها از کشــتی فاصله گرفته 
بودند ولی هنوز می توانند به تیم ملی کمک کنند، اتفاق 

خوبی بود.

موانع اتحادیه جهانی کشتی بر سر راه میزبانی ماهشهر

جامجهانیبهایراننمیرسد؟

مسابقات پیشکسوتان قهرمانی جهان

تکیهپیرمردهایفرنگیکاربربامدنیا

افتتاحخانهکشتیعبداللهموحددرکاشان

ایتالیا و لهستان میزبان رقابت های رده بندی المپیک

دوفرصتبرایآسانشدنراهمدال

فتیله پیچ

 رئیس فدراسیون شمشیربازی 
خبر داد

عابدینیوپاکدامندر
استخدامفدراسیون

شمشــیربازی  فدراســیون  رئیــس 
می گوید مجتبی عابدینی و علی پاکدامن 
شمشیربازی  فدراســیون  اســتخدام  در 

هستند.
فضل الله باقرزاده درباره مسئولیت های 
فخــری در کمیته ملی المپیک و احتمال 
کمرنگ شــدن نقــش او در تیــم ملی 
ســابر گفت: »اصلًا چنین چیزی نیست 
و پیمــان فخــری کاملًا دلســوزانه کنار 
ملی پوشــان است و تلاش می کند شرایط 
خیلــی خوبی را برای آنهــا مهیا کند. در 
حال حاضر هم که فخری برای بازی های 
ســاحلی جهان به قطر رفته یک هفته به 
ملی پوشــان استراحت داده شد. فخری از 
قطر برگردد بلافاصله دوباره اردوها شروع 
می شــود و در کل با حضورش در کمیته 
 ملی المپیک خدشــه ای به تیم سابر وارد 

نمی شود.«
باقرزاده با اشــاره بــه در پیش بودن 
جام جهانی مصر و قطعی شــدن سهمیه 
تیمــی ســابر ادامه داد: »این مســابقات 
اواخر آبان برگزار می شود به احتمال زیاد 
سهمیه تیمی المپیک در جام جهانی مصر 
نهایی خواهد شد. ما باید یا جزو چهار تیم 
برتر جهان باشــیم یا بهترین تیم قاره. در 
حال حاضر هم فاصلــه چین و ژاپن با ما 
خیلی زیاد است و سخت است که این دو 
تیم به ما برســند مگر اینکه معجزه شود. 
اکنون 85 درصد راه را برای کسب سهمیه 
تیمی رفته ایم و ان شاءالله سهمیه در مصر 

نهایی می شود.«
در  شمشــیربازی  فدراسیون  رییس 
پاسخ به این پرسش که بازگرداندن سالن 
شمشــیربازی که در اختیار کشــتی بود، 
قطعی اســت یا خیر نیز گفت: »ســال ها 
قرار است این اتفاق بیفتد اما هنوز اتفاق 
نیفتاده اســت. صحبت بر این اســت که 
کمپ تیم های ملی کشــتی با هماهنگی 
فدراســیون و یکی از بانک ها ساخته شود 
و به اتمام برسد، سالن شمشیربازی را به 

صاحب اصلی آن بر می گردانند.«
رییس فدراسیون شمشیربازی درباره 
گرفته شدن پســت عابدینی در آکادمی 
ملــی المپیک نیز گفت: »مجتبی پیش از 
اینکه در آکادمی ملی المپیک اســتخدام 
باشــد، کارمند فدراســیون بود و زمانی 
که آن اتفاق برایــش افتاد دوباره او را در 
آقای  البته  اســتخدام کردیم.  فدراسیون 
صالحی امیری هم لطف زیادی داشــت. 
علی پاکدامن هم اســتخدام فدراســیون 
شمشــیربازی اســت و محمــد رهبری 
نفر ســوم تیم مــا، در اداره کل ورزش و 
 جوانان اســتان گیلان اســتخدام شــده 

است.«

سوژه روز 

گزارش

نظر خود را به 

این شماره پیامک 

کنید

300045
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پس از بازی های آسیایی 
 رقابت های جهانی هم 

از دست رفت
فوتسالناشنوایان
قربانیبیتوجهی

بازی های آسیایی  به دلیل همزمانی 
ناشــنوایان  فوتســال  و  در هنگ گنــگ 
قهرمانی جهان در ســوئیس، فدراســیون 
ناشنوایان با ارســال نامه ای به فدراسیون 
جهانــی انصــراف خــود از شــرکت در 
مســابقات ســوئیس را اعلام کرد اما پس 
از انصراف تیم ایران بازی های آسیایی نیز 
لغو شــد. به این ترتیب فوتسال ناشنوایان 
هــر دو رویــداد مهم خــود را بــه طور 
همزمان از دســت داد. مهران تیشه گران 
پس از لغو اعــزام کاروان ناشــنوایان به 
بازی های آسیایی در هنگ کنگ به دلیل 
اغتشاشات و بحران سیاسی میزبان گفت: 
»برای اعزام کاروان به بازی های آســیایی 
هیچ گونه مشکل اعتباری نداشتیم و تمام 
کارها طبق برنامه انجام شــده بود، حتی 
ورزشــکاران اعزامی در 8 رشــته ورزشی 
فوتبال، فوتســال، والیبال ساحلی، جودو، 
تکواندو، تنیس روی میز، شنا و دوومیدانی 
از ابتدای سال تا به الان در اردوی آمادگی 
بودند و شرایط بسیار راضی کننده ای برای 
اعزام به این مسابقات داشتند که متأسفانه 
به دلیــل ناامن بــودن هنگ کنگ و اوج 
اغتشاشــات و بحران سیاسی اعزام تیم ها 
به نهمین دوره بازی های آسیایی در آبان 
ماه لغو و به زمان دیگری موکول شــد.« 
با لغو این بازی ها فدراســیون ناشــنوایان 
اقــدام به تعطیلی اردوها کــرد که ظاهراً 
ورزشــکاران با چشــمان گریان اردوها را 
ترک کردند اما یک سؤال مهم وجود دارد 
که چرا تیم فوتسال ناشنوایان به مسابقات 
جهانی در سوئیس اعزام نشد؟ تیشه گران 
در پاســخ به این ســؤال گفت: »به خاطر 
اینکــه بازی های آســیایی هنگ کنگ و 
ناشــنوایان در  قهرمانی جهان فوتســال 
فاصله زمانی کوتــاه و در آبان ماه برگزار 
می شــد به فدراســیون جهانی فوتســال 
ناشــنوایان اعلام کردیم که امکان حضور 
در هر دو رویداد برای فوتسالیست های ما 
وجود ندارد و انصراف خود را از شــرکت 
در مسابقات جهانی اعلام کردیم. البته در 
جریان نبودیم که به خاطر بحران سیاسی 
و اغتشاشات در هنگ کنگ امکان دارد در 
بازی های آسیایی نیز شرکت نکنیم. به هر 
صورت تیم فوتسال ناشنوایان پس از لغو 
بازی های آســیایی متأسفانه جهانی را نیز 
از دست داد.« دلیل اینکه چرا فدراسیون 
نامه ای برای انصراف به ســوئیس ارسال 
کرده، مشــخص نیســت. اولاً باید از قبل 
این احتمــال را می دادند که مســابقات 
هنگ کنگ لغو می شود و بعد هم که چرا 
باید نامه انصراف اصلًا ارســال می شــد؟ 
این اتفاقات بــه لحاظ روانی به این تیم و 

ورزشکاران آن آسیب جدی می زند.

موزه حــرم امام رضا )ع( مدال بســیاری از قهرمانان نامی 
کشتی را در خود جا داده است. از مدال های ناب غلامرضا تختی 
گرفته تا مدال های ارزشــمندی که امیر و رسول خادم و علیرضا 
دبیر در کشــتی کسب کردند، در این موزه به یادگار مانده است. 
البته بسیاری از ورزشکاران ســایر حوزه ها و کشتی گیران دیگر 
هم مدال هــای خود را به این موزه هدیــه داده اند. حالا این بار 
نوبت به یک قهرمان دیگر از کشــتی رســید تا مدالش را تقدیم 
مــوزه حرم امام رضا )ع( کند. حســن یزدانــی دلاور جویباری 
کشتی ایران که در سال های اخیر مدال های ارزشمند و مهمی را 
در سطح جهان و المپیک کسب کرده، با هدیه آنها به موزه حرم 
امام رضا )ع( علاوه بر اینکه حرکتی ارزشمند را انجام داد، سعی 

کرد تا رفتار خوب سایر قهرمانان را هم ادامه دهد.
البته این خبر جدیدی نیست و حسن یزدانی قبل از این هم 
اعلام کرده بود که مدال هایش را تقدیم حرم امام هشتم می کند 
و حالا بعد از مســابقات کشــتی قهرمانی جهان در قزاقســتان 
تصمیم گرفت تــا مدال های ارزشــمندش را که زحمت زیادی 
برای کســب آنها کشــیده بود به این موزه تقدیم کند. او عنوان 

کرده که نذر کرده بود این کار را انجام بدهد و حالا هم در حال 
ادای نذرش است.

حســن یزدانی از نوابغ کشتی دنیا اســت که دارنده مدال 
طلای المپیک، 2 مدال طلا، یک نقره و یک برنز جهان اســت. 
او بــه اتفاق خانــواده با حضور در حرم امام هشــتم در دیدار با 
مســئولان مــوزه امام رضــا)ع(، 2مدال  طلا و یک مــدال برنز 
رقابت های قهرمانی جهان خود را به موزه آســتان قدس رضوی 
تقدیم کرد. این تصمیم حسن یزدانی هم به اندازه کشتی هایش 
بســیار خوب است. موزه امام رضا جای بســیار خوبی برای این 
مدال های خوب اســت و این دلاور جویباری جای خوبی را برای 
مدال های خوبش انتخاب کرده اســت تا ســال های سال مردم 
علاقه مند به کشتی با دیدن این مدال ها به یاد دلاوری های این 
کشتی گیر ارزنده بیفتند. حسن یزدانی این روزها در شهر مشهد 
به سر می برد. هدف او علاوه بر زیارت حضور در ترکیب نماینده 
مشــهد در لیگ برتر کشتی است. تیمی که تا ثبت جهانی با نام 
توس وارد مسابقات لیگ برتر شده و حسن یزدانی هم در ترکیب 

این تیم به میدان می رود.

حسن یزدانی مدال های خود را به موزه حرم امام رضا )ع( تقدیم کرد
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تیم ملی تکواندوی ایران راهی مســابقات 
گرندپری بلغارســتان است که سفر مربوطه روز 
23 مهر تحقق می یابد و در پی آن تکواندوکاران 
راهی صربســتان می شــوند تا در گرندپری این 
کشــور حضور به هم رسانند. هر دو رقابت فوق 
بخشــی از پیکارهای انتخابــی المپیک 2020 
هستند و امتیازاتی را در این راه در بر دارند که 
تکواندوکاران ایرانی در صورت نیل به آنها مسافر 
»توکیــو 2020« می شــوند. حداکثر ســهمیه 
مقدور و ممکن بــرای تکواندوی ما در المپیک 
ســی و دوم، ســه مجوز اســت اما فدراسیون 
امید دارد که نفــرات دوم اوزان مربوطه هم در 
رنکینگ به جمع 20 نفر اول دنیا راه یابند تا اگر 
برای گیرندگان ســهمیه مشکلی به وجود آمد، 
آن نفــرات جای افراد خارج شــده از صحنه را 
بگیرند و سهمیه های مربوطه )در صورت کسب( 

از دست ایران خارج نشود.
 

با همان نفرات قبلی
همان نفراتی به رقابت های بلغارســتان و 
صربستان گسیل می شوند که در تورنمنت اخیر 
در چیبای ژاپن شــرکت کرده بودند و فریبرز 
عسگری معتقد است این سیاست به قصد اصرار 
و استمرار در کسب سهمیه ها توسط افراد دارای 
امتیازات و رنکینگ های بالاتر صورت می گیرد 
و در شــرایط فعلی که رده بندی ها شکل گرفته 
و شهرت ها و اعتبارها مشخص و میزان شانس 
افراد نیز مشخص است، نمی توان و نباید ریسک 
بیهــوده کرد و با افرادی پا به میدان گذاشــت 
کــه نه اندوخته ای قابل توجه از قبل دارند و نه 
توان شان برای شگفتی سازی و نیل به سهمیه ها 
بــه حدی بالا می رســد. بر این اســاس همان 
چهره های آشنایی را در بلغارستان و سپس در 
صربستان روی شیاپ چانگ خواهیم دید که در 
چیبای ژاپن و پیش از آن )آذرماه 1397( کم و 
بیش در تورنمنت چین روی صحنه حاضر دیده 
بودیم. این به معنای تســت مجدد توانایی های 
آرمین هادی پور و فرزان عاشورزاده است که هر 
دو »هم وزن« اند و سجاد مردانی نیز در صورت 
رفع مصدومیت اخیرش از نو به صحنه می آید. 
به آنها اضافه کنید میرهاشــم حســینی را که 
عســگری حســابی ویژه روی او باز کرده و این 
مربی معتقد است که چون وی یک تکواندوکار 
تحسین شــده و دارای »رنک« مشخص است، 
فدراســیون بین المللی تکوانــدو نیز هوای او را 
دارد و در راه حضــور در المپیــک به وی یاری 

خواهد رساند.

تأثیر مثبت حمایت ها
با اینکه شرایط افراد یاد شده و بخصوص 
هادی پــور، مردانی و حســینی برای کســب 
سهمیه المپیک توکیو روشن است، ولی برای 
ســایرین هر اتفاقی متصور می نماید. عسگری 
می گویــد در اوزان یک، دو و چهار در ســایه 
حضور افراد یاد شده بسیار به »توکیو 2020« 
نزدیک شــده ایم و اعتقاد دارد حتی مسابقات 
یونیورســیاد )دانشــجویان جهان( که اواسط 
تابستان امســال برگزار و با کسب چهار مدال 
طلا برای ما همراه شــد نیز قدمی مثبت برای 
کامل شــدن کارها بوده اســت، این در حالی 
اســت که بیژن مقانلو ســرمربی ســابق تیم 
ملی می گوید عامل اصلــی که کمک می کند 
ســهمیه ها دیر یا زود کسب شــوند، حمایت 
فدراســیون از مربیان و تأیید روال های کاری 
تعیین شــده توسط آنها اســت. وی می گوید: 
»در دوره ما حمایتی در کار نبود و از هر ســو 
انتقاد می شــنیدیم و شرایط لرزان بود اما الان 
پای مربیان می ایســتند و بنا بر حمایت است. 
اینچنین است که اشتباهات گذشته که اسباب 
رنج و زحمت فراوان ما می شــد، اینک تأثیری 

بر جانشــینان ما نــدارد و مربیان قادرند روی 
اصول مورد  نظرشــان کار کننــد و دیر یا زود 

نتیجه بگیرند.«
 

شانس داران اصلی
اگر هادی پــور را کــه در رنکینگ اخیر 
فدراسیون بین المللی نفر پنجم وزن خود است 
و میرهاشم حسینی را که در مسابقات جهانی 
امسال در منچســتر قربانی ماجراهایی شد که 
میزبانان انگلیســی در راه صــدور روادید برای 
ورزشــکاران ایرانی خلق کردند، با ایستادن در 
جمع شش نفر اول وزنش، از اقبال داران اصلی 
حضور در المپیک بدانیم، ســجاد مردانی مرد 

بعدی و یک مدعی جدی دیگر است.
از نظر فریبرز عسگری، لازمه کامل شدن 
کار ما ادامه حضور مســتمر در تورنمنت هایی 
اســت که امتیازات راهیابی به المپیک را در بر 
دارند و به گفته او این راهی اســت که ســایر 
کشــورهای متقاضی حضور در المپیک 2020 
طــی می کننــد و گریــزی هم از آن نیســت 
اما ســوی دیگر ماجرا این اســت کــه اولاً در 
پیکارهــای قهرمانی جهان امســال در خاک 

انگلیــس نتایج مــا هرگز به حــد و اندازه ای 
نرســید که در قواره های بــالای تکواندوی ما 
باشــد و ناجوانمردی آشــکار انگلیســی ها در 
صــدور روادیدهای ایران که ســوهان اعصاب 
تیم اعزامی شــده بود، فقط یکی از دلایل این 
تزلزل فنی بود.  نکته دوم نیز این است که در 
گذشته سهمیه های المپیک را بسیار سریع تر و 
آســان تر از امروز کسب می کردیم و طولانی تر 
شــدن قضیه و گیر و داری که اینک بر سر آن 
داریم، بی شــک نشــانگر تنزل درجات برخی 
مردان شاخص ما از نظر فنی و کم شدن میزان 
آمادگی و تــوان رقابت جویی مان در درازمدت 

است.
 

نگران کننده ترین مسأله
اینکه در گذشــته راحت تر و بهتر سهمیه 
می گرفتیم و با هادی ســاعی به دو طلا و یک 
برنز المپیک می رســیدیم و ســایر مدال آوران 
المپیکــی و جهانی ما نیز کار خود را می کردند 
و از ســکوهای افتخار راحت تر بالا می رفتند، به 
ما می گوید یک یا چند قســمت کار ما در حال 
حاضر می لنگد. امروز همان افراد و یا جانشینان 

آنهــا رنجی را در راه کســب مجــوز متحمل 
می شــوند که در عصر طلایی تــر تکواندوی ما 
امکان نداشت به چشم ببینیم و هر چند دست 
به دست شدن دائمی پست مربیگری تیم ملی 
بین عســگری، بی باک و مقانلو طی ســال های 
اخیر اتفاق میمونی نیست و از پیوستگی کارها 
جلوگیــری می کنــد اما وقتی یــک تیم و کل 
یک ورزش می لنگند، باید فکری اساســی کرد 
و مربیــان را برد و آورد تا ســرانجام به ترکیب 

بهتری رسید و به بیلان های برتر نایل شد. 
فاصلــه دور و در عیــن حــال نزدیــک 
تکوانــدوکاران ما با مجوز حضــور در المپیک 
2020 بــه خاطــر همــان نزولــی اســت که 
برشمردیم و فراموش نکرده ایم که نسل مردان 
مورد اســتفاده مقانلو که تقریبــاً همین نفرات 
کنونی تیم ملی بودنــد، در المپیک 2016 در 

ریودوژانیرو به وضوح کم آورده بودند.
 مقدمــات راهیابی تکوانــدوکاران ما به 
المپیک توکیو لزوماً و به طور کامل با شرایط و 
دستاوردهای آن زمان یکسان نیست اما برخی 
تشابه های آن نیز آشکار است و همین موضوع 

نگران کننده ترین قسمت مسأله است.

وصال روحاني
Vesal Rohani

غیبتمحمدبنادررقابتهایقهرمانیکشور
پس از غیبت غلامرضا محمدی ســرمربی تیم ملی کشــتی آزاد در 
رقابت های کشتی آزاد قهرمانی کشــور، این بار نیز محمد بنا به ماهشهر 
نرفت تا رقابت های کشــتی فرنگی قهرمانی کشــور بدون حضور سرمربی 
تیم ملی کشتی فرنگی برگزار شود. مدیر فنی تیم های ملی کشتی فرنگی، 
بیماری فرزند محمد بنا را دلیل غیبت ســرمربی تیم ملی کشتی فرنگی 

در کمیته فنی رقابت های قهرمانی کشــور عنوان کرد. حسن رنگرز، مدیر 
تیم های ملی کشــتی فرنگی با اشــاره به علت غیبت محمد بنا در کمیته 
فنی این رقابت ها، گفت: »نوزاد محمد بنا شدیداً دچار بیماری شده بود و 
شرایط به گونه ای نبود که وی بتواند ناظر این رقابت ها باشد. سایر اعضای 
کمیته فنی ناظر این رقابت ها هستند و سرمربی تیم ملی به دلیل بیماری 

فرزندش تنها غایب کمیته فنی است.« رنگرز همچنین ادامه داد: »بخشی 
از ظرفیت هــای فنی مــا درگیر رقابت های امیدهــای جهان و ارتش های 
جهان هستند یا تعدادی از نفرات که غایب این مسابقات بودند یا سهمیه 
مســتقیم جام تختی را دارند یا اینکه ترجیح می دهند برای کسب مجوز 

حضور در جام تختی در رقابت های انتخابی شرکت کنند.«


